香港中文大學新亞書院 一九八一新亞中文系校友中華文化活動基金 申請細則

簡介

本活動基金由一九八一年新亞中文系校友捐贈設立,旨在鼓勵新亞學生透過積極參與或籌辦與中華文化有關的活動,從而探索及實踐中華文化的人生價值。具體實踐活動舉隅請見【附件】。

對象

開放予書院學生申請,年級不限(**優先考慮中國語言及文學系和中國語文教育課程同學**)。同學可以個人、學生小組或組織名義申請;亦公開予書院同仁及校友提名。

申請辦法

申請人須提交於未來參與或籌劃實踐中華文化人生價值之活動初步方案。初步方案須詳列活動目的、對象、內容和財政預算。

活動內容須緊扣主題、富創意,並能使申請人和參與者反思中華文化於現代人生之價值,及其具持續發展之潛力所在。

評選方式

書院將審閱申請人的活動簡報或計劃方案,選出合資格者。申請者或須出席遴選面試。

資助金額

每年獎額最多兩名,每名頒發最高金額為港幣壹萬元正。

受資助申請人責任

獲資助的項目,申請人必須於通知信上指定日期前提交:

- 一份八百至一千字的報告(以中文或英文撰寫),詳述活動內容和獲獎感想,以及照片五至 六幀(每項檔案須達 1MB 或以上),以作書院存檔、出版用途或擺放在其他書院展覽中。
- 詳列活動收支的財政報告和收據<u>正本</u>(機票單據須同時附上登機證),以便書院安排發放資助予申請人。
- 3. 倘若逾時遞交,所批資助可能會自動取消。

備註

- 1. 申請人只可就同一活動項目申請一項書院資助。
- 申請人應詳細列明其他已申請的資助及金額(如適用)。如發現資料不實,書院有權取消所 批出的資助。
- 倘若活動內容有改動,申請人須盡快通知本院。
- 4. 為保障利益,本院鼓勵同學或學生團體與服務提供者釐清雙方的權責,而負上的責任須切實可行。

具體實踐活動舉隅

- 1. 舉辦多次讀書會,研習有關中國文化人生價值的著作如《生命的奮進》、《人生三書》、《人生方圓》等,將討論、反思、個人實踐匯集成篇。
- 2. 以中國文化人生價值為主題,製作網站、建立群組等,以青年人接受的訊息傳遞 方式,帶動更多人探討和反思中國文化的現實意義。
- 3. 舉辦話劇、音樂會、電影欣賞會等活動,探討中國文化的人生價值,讓大眾反思, 提升人文素質。
- 4. 以獨特和創新的方式(非傳統文獻分析),探究中國文化的人生價值。
- 5. 香港中西文化匯聚 請探究本地保留得最好的中國文化人生價值。
- 6. 選一至兩項中國文化人生價值,如「重情」的社會倫理、「父慈子孝兄友弟恭」的 家庭倫理等,設計一項有關的活動,以推廣上述的中國文化人生價值。

New Asia College, The Chinese University of Hong Kong 1981 Chinese Language and Literature Alumni Chinese Culture Activity Fund Application Guidelines

Introduction

"1981 Chinese Language and Literature Alumni Chinese Culture Activity Fund" was established by 1981 Chinese Language and Literature Alumni to encourage College students to participate in and organize activities which are related to Chinese Culture. Participants of activities can explore and achieve the value of life in the aspect of Chinese Culture. Examples of such activities are listed in the [Appendix].

Eligibility

The fund is open for application from College students of all years of study (<u>priority will be given to College students of the Department of Chinese Language and Literature and Chinese Language Education Programme</u>). Applications can be submitted by individual students, in a group, a student club/association or in partnership with a non-profit organization. College-affiliated staff and alumni may tender nominations to the College.

Application Procedures

Applicants have to submit a proposal detailing the Chinese culture-related activity to be participated in or organized. The proposal should include the details of the activity, including the objective, target, programme and budget.

The activity should focus on the required theme and be creative, and be able to facilitate the applicants and participants to reflect on the value of Chinese culture in the modern society and to explore the potentials of its sustainable development.

Selection Procedures

The College will consider the applications based on the report or proposal submitted by applicants. Applicants may be invited to a selection interview.

Amount of Subsidy

The number of awards will be a maximum of two, with each of them being granted HK\$10,000 at most.

Responsibilities of Grantees

For subsidized activities, grantees shall submit the following items <u>according to the deadline stated on the</u> notification letter:

- 1. A 800 to 1,000-word report (either in Chinese or English), detailing the programme of the event and reflections on receiving the subsidy, and five to six photographs (each of size over 1MB or above) for the College's retention, publication or display in other College exhibitions.
- 2. A financial report and all relevant receipts (please provide <u>original</u> copies; for airfare, please provide the receipts and the boarding passes) for the College to disburse the subsidy to grantees.
- 3. Late submission of receipts can result in cancellation of the approved subsidy.

Notes

- 1. Applicants can only apply for one type of College subsidy for the same activity.
- 2. Applicants should specify other source(s) of subsidy applied for and the amount (if any). False information may result in forfeiture of the subsidy.
- 3. Should there be any change(s) to the activity, the applicant shall inform the College as soon as practicable.
- 4. Individual students and student societies are encouraged to clarify the rights and responsibilities with the service provider concerned to protect their interests, and such responsibilities shall be reasonably practicable.

Examples of Activities

- 1. Organization of book clubs to study publications in relation to the value of Chinese culture, and subsequently consolidate/compile the discussions, reflections and self-realization.
- 2. Building websites and groups, etc. with the value of Chinese culture as a theme, to motivate the young generation to explore and reflect on the value of Chinese culture in the modern world, in a user-friendly manner.
- 3. Launching dramas, concerts and film shows related to the value of Chinese cultures, in order to enable the public to reflect on the subject, so that their cultural life can be enriched.
- 4. Studying the value of Chinese culture in a unique and innovation way (in the form of non-conventional literature review).
- 5. Explaining and elaborating on the best preserved value of Chinese culture in Hong Kong, where the East meets the West.
- 6. Picking one or two values of Chinese culture, for example, ethics like care for people, good relationships between parents and children, brothers and sisters, as well as friends, and designing a relevant activity to promote such value(s).